

專業同行 知識建構 共賦能

Teachers Empowering Teachers for Knowledge Building

24 November 2007
(Sat) 8:45AM-12:45PM

Rayson Huang Theatre **香港大學**
The University of Hong Kong **黃麗松講堂**

In recent years, teachers have been facing challenges of curriculum change and innovation in schools. To help teachers face these challenges, the EDB-funded project, **Professional Development Network for Knowledge Building in Schools**, developed a teacher network to support and empower teachers to use knowledge building as an ICT-enhanced pedagogy for community building.

Since 2001, The Centre for Information Technology in Education, HKU, has launched several major projects on knowledge building with success. In September 2006, we formed the Knowledge Building Teacher Network and we witnessed further dramatic growth of the network with teacher mentoring and collaboration.

This seminar is arranged for you to meet other like-minded teachers dedicated to quality learning. The network teachers will share successful experiences and strategies of teacher collaboration in knowledge building within and across schools locally and internationally.

近年，教師都要面對課程改革的重大挑戰。有見及此，由教育局撥款資助的「知識建構教師發展網絡計劃」(Professional Development Network for Knowledge Building in Schools) 提倡以知識建構作為教學法及運用科技提升學習來建立一個教師支援網絡，以助教師面對各種挑戰。

自二零零一年起，香港大學教育應用資訊科技發展研究中心成功推行多項幫助教師實踐知識建構的計劃。二零零六年九月本計劃開始至今，教師網絡更有顯著擴展。

舉辦本研討會的目的，是讓參與計劃的教師分享本地及國際、校內及跨校教師協作實踐知識建構的成功經驗和策略。

For inquiries, please contact Ms Crystal Chiu at 2241-5892 or e-mail kbtn-info@cite.hku.hk



CITE Centre for Information Technology in Education
Faculty of Education, The University of Hong Kong
Education Bureau
The Government of the Hong Kong Special Administrative Region

8:45 Registration
登記

9:00 Welcoming Remarks
致歡迎辭

Prof. Shirley J. GRUNDY, Dean, Faculty of Education, HKU
香港大學教育學院院長 雪莉·古倫迪教授

9:05 Keynote Speech
主題演講

Mr. TAI Hay Lap, Principal, Yan Oi Tong Tin Ka Ping Secondary School
仁愛堂田家炳中學 戴希立校長

9:35 Introduction to Knowledge Building Approach and Knowledge Building Teacher Network (KBTN)

簡介知識建構教學模式及教師發展網絡計劃

Dr. Carol CHAN, Faculty of Education, HKU
香港大學教育學院 陳桂涓博士

9:55 Demonstration of Knowledge Forum® discussion databases (by Key Learning Areas)

展示「知識論壇」討論資料庫(根據學習領域)

EDB Seconded Teachers of the Knowledge Building Teacher Network
參與「知識建構教師發展網絡計劃」的教育局借調教師

10:50 Break
茶點

11:05 Experience Sharing
by Mentors, Teachers, and Students

經驗分享 - 由導師、教師及學生負責

Knowledge Building Teacher Network
知識建構教師網絡

12:30 Concluding Remarks and Q & A
總結及答問環節

Prof. Nancy LAW, Director, CITE, Faculty of Education, HKU
香港大學教育學院教育應用資訊科技發展研究中心主任 羅陸慧英教授